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Loek van Wely weer aan het schaakbord na intense periode! 
Door Gerard de Winter 

 
 
Ik hoorde onlangs dat je gestopt bent met je politieke werkzaamheden. Je overstap van 
schaakgrootmeester via provinciaal- naar landelijk bestuurder leek me wel bij je te passen. Deed je 
dit werk graag? Waarom dan toch het bijltje erbij neergegooid? 
 

Als je het goed wil doen dan moet je volledig toegewijd kunnen zijn en aangezien ik naast mijn 
politieke activiteiten ook nog nationale coach van Italië was, zelf af en toe nog wat schaakte her en 
der en last but not least 2 jonge kinderen heb met wie ik graag tijd doorbreng, was het sowieso een 
hele zware periode waarin ik na 4 jaar het gevoel had totaal gesloopt te zijn.  
 

Daarnaast moet je je ook afvragen of de politieke wereld wel zo’n fijne wereld is om in te vertoeven, 
ik kan je in ieder geval wel verzekeren dat eerlijkheid en openheid daar niet in je voordeel werken.   
Al met al een optelsom, je koestert toch de levenservaring en de kans die je hebt gehad, anderzijds 
it’s time to move on.  
 
Je bent nu weer full-time professioneel schaker met het HZ toernooi in Vlissingen als startpunt?! Of 
ga je er nog zaken bijdoen? Bijvoorbeeld trainer of secondant, dit was je in het verleden al een keer 
voor Vladimir Kramnik? En schrijven natuurlijk (?!), je blijkt van alle markten thuis! 
 

Full time professioneel schaker zeker niet, maar ik begrijp dat het er op lijkt dat ik weer begin waar 
het 4 jaar geleden eindigde. Vlissingen 2019 was mijn laatste toernooi! Zoals ik al zei, ik ben ook nog 
nationaal trainer van Italië, maar mocht het Nederlands team mij nodig hebben (uiteraard een 
zwaktebod!) voor de Olympiade van 2024, dan sta ik daar open voor.  
 

Vorige maand was ik de coach van een Indiaas team in the Global Chess League en aangezien wij die 
competitie hebben gewonnen lijkt het erop dat ik de komende jaren regelmatig naar India zal 
moeten gaan. Zo is er altijd wel wat! Ik kijk wel wat er op mijn pad komt.  
 

In de politiek deed ik ook defensie, gezien het feit dat ik van high-tech, sport en strategie hou en mijn 
multi culturele en geo politieke kennis, mocht er daar iets voorbij komen dan ben ik zeker 
geïnteresseerd.  



 
Alweer een tijd geleden kwam ook de job van toernooidirecteur in Hoogeveen om de hoek kijken. 
Het regelen zit wel bij je in het bloed. Dus dit blijf je wel doen in de toekomst, neem ik aan? 
 

Een foute aanname van je. Het regelen kan ik wel, echter het was een te zware belasting. Hetzelfde 
als met de politiek, het was leuk voor die 7-8 jaar dat ik het gedaan heb maar ik ben ook weer blij dat 
er tijd gaat vrijkomen.  
 
Je hebt aan het HZ toernooi meegedaan in 1997, 1998, 2001, 2015, 2016 en 2019. In 2001 werd je 
gedeeld 1e met Jeroen Piket en Friso Nijboer, maar Piket was toernooiwinnaar, tja ... waar blijft de 
tijd. In 2016 werd je ongedeeld winnaar. Kortom, je zal met veel genoegen terugdenken aan ons 
toernooi in Vlissingen? Hoe schat je je kansen in aangaande deze jubileum editie?  
 

Inderdaad, waar blijft de tijd! Ik denk nog met veel genoegen terug naar 2001, en niet alleen ik! In 
2016 speelde ik gewoon erg goed, toen was mijn zoon ook net geboren en dan wil pappa wel even 
laten zien hoe goed ie wel niet is.  
 

Nu kom ik zonder aanhang, mijn familie is in El Salvador, dus ik kan me volledig focussen op het 
toernooi, dus geen excuses! Het is de vraag natuurlijk wel hoe mijn vorm zal zijn aangezien ik de 
week voorafgaand aan het toernooi niet bezig ben met de voorbereiding maar met het opruimen van 
het huis!  
 
Magnus Carlsen heeft zijn wereldtitel in de etalage gezet. Hij had er blijkbaar geen zin meer in. 
Ding Liren werd wereldkampioen. Wat vind je van deze situatie? Wereldkampioen worden en 
blijven is toch het ultime in welke sport dan ook? 
 

Ik denk dat Magnus op zoek is naar nieuwe uitdagingen, dus blijkbaar is hij het niet met jou eens wat 
de ultieme uitdaging zou moeten zijn. Zelf heb ik een vermoeden dat hij weldra afscheid zal nemen 
van het klassieke schaak, maar dat is slechts mijn mening. Wel zal hij als een soort spook boven de 
markt blijven hangen, zoals destijds ook met Fischer en Kasparov het geval was.  

 
Welk HZ-toernooi in het verleden denk je met veel genoegen aan terug (?), je hoeft niet perse 1e 
zijn geworden. Wat maakt je zo mee tijdens een toernooi? Herinner je iets speciaals? 
 

Het is vooral een relaxt toernooi, maar aangezien ik toch een mate van professionaliteit heb, maak ik 
het niet te bont met feesten of zo. Maar zoals ik al zei, in 2001 had ik een leuk entourage 
meegenomen en in 2016 speelde ik met hernieuwde energie vanwege de geboorte van mijn zoon. 
Maar ben nu ook benieuwd wat 2023 me gaat brengen als een hongerige wolf weer de arena instapt!  
 
De voorbereidende fase voor de ronde gedurende een toernooi lijkt me belangrijk voor een 
grootmeester. Is die altijd hetzelfde betreft de dagindeling? 
 

Meestal wel. De ronde begint laat in Vlissingen, dat vind ik fijn, het geeft mij tijd om voor te 
bereiden, te sporten of wat dan ook te doen. Moet alleen oppassen dat ik niet te lang in de zon ga 
liggen, dat is killing!  
 
Ik word er steeds mee geconfronteerd en wederom hot-item vandaag te dag in de media. Tata 
Steel, voorheen Hoogovens en Corus, een internationaal staalverwerkend bedrijf en sponsor van 
het grootste schaaktoernooi in ons land, is een van de grootst vervuilende bedrijven in ons land. Bij 
de schakers (zeker in hun media) blijft het hierover oorverdovend stil?! Terwijl de inwoners in Wijk 
aan Zee al jaren lang steen en been klagen over kankerverwekkende smerige luchtvervuiling in hun 
dorp. Het moet snel veranderen aangaande Tata Steel’s jarenlange vervuilende activiteiten. Breken 
met “hun” naamsbekendheid in de schaaksport? Hoe denk jij hierover Loek? 
 



Ja, ik volg dit gebeuren uiteraard op de voet, a) omdat ik zelf 25 jaar daar gespeeld heb en b) omdat 
ik vanuit de politiek het een en ander heb meegekregen.  
Ten eerste denk ik niet dat door het schaaktoernooi daar te houden je daarmee de vervuilende 
activiteiten van TATA in stand houdt en dan wel onderschrijft. Ik denk niet dat je het green of 
sportwashing of iets dergelijks kunt noemen.  
Ten tweede denk ik ook niet dat je het kunt vergelijken met bijvoorbeeld een Formule 1 Grand Prix in 
Saoedie Arabië, die het alleen doen om hun land in een beter daglicht te krijgen.  
 

Het Tata Steel Schaaktoernooi wordt vooral gehouden als goodwill naar de middenstand toe, die in 
de winterse maanden nog een extra boterham kan verdienen. Of ze daarmee het recht hebben om 
de milieu normen te overtreden, nee. Maar ik zie de schakers als een “geïsoleerde pion” in deze. Ik 
denk dat de bal vooral ligt bij de politiek, echter is zo sloom … 
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